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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit tesznek azért, hogy az élelmiszerárak elképesztő növekedése 
ellenére se legyen az élelmiszer luxus?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Januárban  7,9  százalékkal  nőttek  az  árak  az  előző  év  azonos  hónapjához  képest,  ilyen  magas
infláció  utoljára  2007-ben  volt  Magyarországon.  Az  élelmiszerárak  növekedése  még  ennél  is
magasabb, 10 százalék feletti: az étolaj és a liszt ára több mint 30, a kenyéré és a baromfihúsé 18, a
tej, sajt, tejtermékeké is több mint 15 százalékkal nőtt.

Sajnos a kormány képtelen kezelni az elszabadult árakat, a februárban bevezetett árstop megint csak
egy jól hangzó választási fogás, valódi megoldást egyáltalán nem jelent.

Miért  nem?  Az  árstop  a  februári  inflációt  sem  fogja  letörni,  szinte  minimális  hatása  lesz  rá:
legfeljebb 0,1-0,2 százalékkal fogja mérsékelni azt, hiszen más termékek árának növelésével tudják
azt kompenzálni. A kiesett árbevétel miatt a magyar kereskedők is rosszul járnak, ezért a magyar
termékek helyett  az olcsóbb külföldi importcikkeket fogják eladni,  ez a hazai termelőknek akár
végzetes lehet. Még egy hónap sem telt el az árstop bevezetése óta, de már megjelent az olcsó
spanyol sertés, a cseh cukor vagy a szlovák liszt.

Ráadásul  természetesen  az  élelmiszerek  árának  növekedését  mindig  a  legszegényebbek  és
legkiszolgáltatottabbak  sínylik  meg,  hiszen  ők  azok,  akiknek  a  fogyasztói  kosarában  nagyobb
arányban szerepel az élelmiszer, mint a többi termék vagy szolgáltatás.

Nem  a  kommunizmus  idején  megszokott  árbefagyasztásra,  hanem  az  alapvető  élelmiszerek
áfacsökkentésére  van  szükség.  Ha  az  ellenzéki  együttműködés  kerül  kormányra,  az  alapvető
élelmiszerek áfáját 27 százalékról 5 százalékra csökkentjük, ami minden magyar embernek 7000



 
forintnyi  segítséget  nyújt  majd  a  mindennapokban,  szemben  a  jelenlegi  1000  forintos
megtakarítással, amit az árstop nyújt.

Európában,  Magyarországon  a  legmagasabb  az  élelmiszerek  áfa-kulcsa,  mely  különösen  azon
élelmiszerek esetében fenntarthatatlan,  amelyek fogyasztása alapvető,  valamint az egészséges és
kiegyensúlyozott táplálkozásban elengedhetetlen.

Tisztelt Miniszter Úr!

Mit tesznek azért, az élelmiszerárak elképesztő növekedése ellenére se legyen az élelmiszer luxus?

Válaszát köszönöm.

 

Üdvözlettel,

Csárdi Antal

országgyűlési képviselő, LMP
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